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„Bezpečnost potravin je pro mě zásadní. Nemohu akceptovat, že jsou na trh uváděny potraviny, o kterých 
Evropský úřad pro bezpečnost potravin nemůže konstatovat, zda jsou bezpečné. Zákaz uvádění na trh kanabi-
noidů a potravin, které je obsahují, bude mít dopad na některé provozovatele potravinářských podniků. Všech-
ny dotčené subjekty měly povinnost si u Ministerstva zemědělství před uvedením produktu na trh ověřit, zda 
jde o novou potravinu, či nikoliv.  Současně bych rád zdůraznil, že řada podniků svou povinnost splnila,“ 
uvedl ministr zemědělství Zdeněk Nekula (KDU-ČSL).

U CBD identifikoval Evropský úřad pro bezpečnost potravin několik oblastí, které je třeba prozkoumat 
(účinek CBD na játra, gastrointestinální trakt, endokrinní systém, nervový systém a na psychologické 
funkce), aby konzumace této látky nepředstavovala bezpečnostní riziko pro lidské zdraví.

Státní zemědělská a potravinářská inspekce má oprávnění omezit či zakázat uvádění produktů na trh. Po 
vydání zákazu uvádění na trh nebude možné výrobky s CBD doprodat.

V polovině dubna letošního roku Evropská komise zveřejnila prohlášení, ve kterém potvrzuje, že kana-
bidiol (CBD) a jiné kanabinoidy získané z rostliny Cannabis sativa L. (konopí seté) jsou považovány za 
novou potravinu a nelze je uvádět na trh Unie, neboť v současné době pro tyto produkty neexistuje žádná 
autorizace podle nařízení o nových potravinách.

Podrobnosti naleznete v níže uvedených přílohách.
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